
 

Confidentiality: C2 - Internal 

Omgevingsadviesraad  

Windpark Echteld Lienden 
 

Verslag Omgevingsadviesraad Windpark Echteld Lienden 

Datum: 23 oktober 2023 

Locatie: Hotel-Restaurant Bal te Echteld 

Aanwezig: De aanwezigheidslijst wordt separaat toegezonden i.v.m. privacyoverwegingen  

1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en geeft aan op 1 november verhinderd te zijn tijdens een 
eventuele rondleiding naar een bestaand windpark.  
 

2. Vaststellen agenda en verslag 21 september 
Er ligt een verzoek vanuit de OAR om het verslag van de vergadering eerder te ontvangen. Vattenfall 
zal deze eerder delen. 
Er wordt alvast vooruitgeblikt op agendapunten 5 en 6 waarbij nog de vraag heerst of alles wel goed 
is onderzocht om uiteindelijk een goed advies uit te kunnen brengen. De voorzitter geeft aan later 
tijdens deze vergadering dieper in te gaan op deze punten en dat het zeker van belang is dat er een 
goede belangenafweging plaatsvindt. Denk hierbij zowel aan het economische- als aan het 
omgevingsbelang.  
Verslag 21 september: 
Er wordt aangegeven dat de notuliste de vorige vergadering een vraag is vergeten op te nemen 
omtrent de norm van slagschade. Deze graag alsnog meenemen. (Dit punt is terug te vinden bij 
agendapunt 5) 
 

3. Actielijst doorlopen 
De punten van de actielijst zijn doorgenomen en zijn onderaan dit verslag terug te vinden. 
De leden van de OAR zijn akkoord met het naar buiten brengen van de namen van de OAR leden. 
(ACTIE) 
 

4. Ingekomen stukken 
- Notitie lid Jos van Veen m.b.t. financiële aspecten (Bijlage in mail Bas Vollebregt op 12 

oktober): 
à De heer van Veen licht kort zijn stuk toe m.b.t. de vraag wie precies waar van profiteert 
als de waarde van een stuk grond omhoog gaat op het moment dat er een windturbine 
geplaatst wordt, aangezien het dan geen agrarische bestemming meer heeft.  
De financiële participatie is een belangrijk onderwerp en de heer Rietveld geeft aan hier 
graag weer in mee te willen denken in de voorbereidingen waarbij het ook belangrijk is dat 
de Energie Coöperatie hierbij aansluit voor uitleg.  

 
- Overzicht binnengekomen vragen (Bijlage in mail van 12 oktober)  

à Verder geen op- of aanmerkingen, wel het verzoek de stukken en vragen te blijven delen 
met de OAR leden. 
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5. Toelichting concept-MER 

Er wordt een presentatie gegeven door de heer Jan Eggenkamp van Witteveen+Bos. Deze is terug te 
vinden in de bijlage van de mail, gestuurd door Bas Vollebregt op 12 oktober 2023. Voor sommige 
leden is deze presentatie al eerder gepresenteerd tijdens het ontwerpplatform.  
In de presentatie worden de onderzoeksresultaten gepresenteerd met de onderwerpen: natuur, 
opwek, leefomgeving en landschap met als doel een redelijke vergelijking te geven tussen de 
situaties waar de voorgenomen activiteit van het windpark wel/niet doorgaat. Er wordt in beeld 
gebracht wat de hoeken van het speelveld zijn, wat er allemaal mogelijk is en welke richtlijnen er zijn. 
 
In de presentatie komt het woord ‘alternatief’ vaak naar voren. Dit roept het gevoel op dat er wat te 
kiezen valt, dat er een alternatief is, een andere mogelijkheid. Echter moet dit woord in een andere 
context gezien worden waarbij verschillende partijen zich bewust zijn van de verwarring en zij 
hebben al eerder gekeken naar een andere benaming hiervoor. Dit blijkt echter ingewikkeld.  
Hieronder een aantal vragen/ verzoeken n.a.v. de gegeven presentatie:  
 

Ø Graag de zee-arend meenemen à Dat is gedaan. 
Ø Graag de kievit meenemen à De heer Eggenkamp durft geen uitspraak te doen over dit 

specifieke geval. In de MER staan wel alle soorten genoemd. 
Ø Graag de aanvliegroutes naar het Lingemeer meenemen à Dat is gedaan. 
Ø Rekening houden met de hoogspanningsmasten. 
Ø Kan er gecheckt worden of het onderzoek omtrent de vleermuizen alleen geldt tijdens de 

bouwfase of ook daarna? 
Ø Waarom is de MER nog niet gedeeld? à Deze is nog niet definitief en zoals eerder benoemd 

is dit een veel omvattend document. Vattenfall doet de toezegging dat deze voor de 
vergadering van 17 november gedeeld wordt. (ACTIE)  
+ Geluidscontourkaartjes naar de heer Rietveld sturen. (ACTIE) 
De OAR wordt uitgenodigd om vraagstukken die er zijn op tafel te leggen. Een 
voorbeeldvraag die eerder is neergelegd was: Breng voor 9 windturbines in kaart hoeveel 
woningen daaromheen liggen. Tot slot, is de presentatie die is gegeven een samenvatting 
van de MER met de meest belangrijke punten.  

Ø Gelden de nieuwe MER normen ook voor dit plan? à De provincie geeft aan dat deze 
normen zijn gepubliceerd, hier nog zienswijzen op ingediend mogen worden, deze normen 
naar alle waarschijnlijkheid in 2025 zullen ingaan en er nu gewerkt wordt met de normen die 
gelden vanuit de Raad van State. Wel zien we dat bepaalde normen al heel dicht bij elkaar 
liggen, dat geldt voor zowel de slagschaduw als voor afstanden.  

Ø Graag in het onderzoek niet alleen de Molenstraat meenemen, maar ook de Stationsweg. 
Ø Norm van slagschade graag benoemen en meenemen. 
Ø Goed kijken naar wat het effect van bomen kan zijn. Ook rekening houden met of de bomen 

in blad staan of niet. à Er wordt uitgegaan van het worst-case scenario waarbij er (los van 
een bestaand bos) gekeken wordt naar een situatie zonder bomen. Dit omdat er altijd sprake 
is van een eventueel kap gevaar.  

Ø Er heersen veel vragen omtrent: 
o Of de windmolens wel echt nodig zijn als je de normen allemaal volgt; 
o De vraag of 4 windmolens niet gewoon voldoende zijn; 
o Of dat omwoners van dit park zich ‘opofferen’ voor de rest van de provincie. 

à De provincie geeft aan dat elke regio/ gemeente zijn eigen verantwoordelijkheid neemt 
als het gaat om de duurzame energie doelstellingen en zoekt nog de exacte aantallen/ 
normen op (ACTIE) 
à Aanstaande maandag 30 oktober 2023 kan er voor alle alternatieven gekeken worden 
naar de opwek hiervan. 
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Ø Het project in Culemborg is stilgelegd en daarom heerst de vraag waarom het Echteld-
Lienden plan wel doorgaat. Dit geeft het gevoel van oneerlijkheid naar de omwoners van dit 
park. Een lid van de OAR spreekt over rechtsongelijkheid en wil graag uitpraten zonder te 
worden onderbroken à De provincie kent de exacte casus niet en kan hier geen uitspraken 
over doen. Wel kan in het advies van de OAR een kanttekening gemaakt worden hierover 
zodat dit meegenomen kan worden.  

Ø Omwonenden willen weten waar ze mee te maken krijgen rondom onderwerpen als: stikstof, 
transport, geluid etc. tijdens de bouwfase. Hoe komen de winmolens op hun plaats? Hoe zit 
dat met de palen die grond in moeten en het beton dat gestort gaat worden? Hoe gaat dat in 
zijn werk met de enorme wieken? à Dit zijn goede vragen, voor een later moment. 

Ø Er wordt verzocht om de kleine kaartjes uit de presentatie alsnog toe te sturen in groter 
formaat (liefst A4 formaat) daar deze nu te klein en onleesbaar zijn. (ACTIE) 

 
Een terugkoppeling op (de meeste) bovenstaande punten kunnen aanstaande maandag 30 oktober 
worden verwacht.  
 

6. (Eventueel) Terugkoppeling ontwerpplatform 9 oktober, vooruitblik 30 oktober 
Tijdens het ontwerpplatform zijn de volgende zaken besproken: 

- Presentatie Witteveen+Bos door Jan Eggenkamp 
- Toelichting MER 
- Toelichting vanuit Vattenfall hoe zij tot een ontwerp zijn gekomen 

 
Het gevoel tijdens deze avond was dat Vattenfall en de provincie erg op één lijn lagen en er gestuurd 
wordt op 7-8 windmolens. Dit terwijl er ook naar andere aspecten gekeken moet worden dan alleen 
de opbrengst en daarbij alle feiten op tafel dienen komen. Dit laatste wordt beaamd. De OAR 
benoemt dat het moeilijk voor hen is om een advies uit te brengen gezien het feit dat nog niet alle 
informatie en gegevens bekend zijn (zoals: welk aantal molens zorgt voor welk geluid?) 
 
Aanstaande maandag komt de groep hopelijk tot een ontwerp waarbij niet alleen de punten van 
Vattenfall moeten worden meegenomen maar ook zeker de omgeving de ruimte moet krijgen en 
nemen voor een stem. Vattenfall heeft namelijk zeker baat bij een zo goed mogelijk gedragen plan. 
Zoals de voorzitter zegt: De hoofddoelstellingen moeten niet de opbrengst worden, dit is absoluut 
niet het hoofddoel.  
 
Er wordt nog kort ingegaan op de norm die pas ontwikkeld kan worden nadat alle resultaten van het 
gebied bekend zijn.  
De omgevingsvergunning zal t.z.t. aangevraagd worden door Vattenfall. Hiervoor dient er eerst 
gekeken te worden naar alle aspecten die impact kunnen hebben op de omgeving. Een grotere 
turbine levert overigens niet heel veel meer geluid op. Het verschil zit ‘m eerder in de hoeveelheid 
turbines die geplaatst worden die ieder op zich geluid produceren.   
 

7. Agenda & Planning volgende bijeenkomst(en) 
Planning project: 

- 30 oktober: Ontwerpplatform II à Vattenfall noteert de leden die hierbij aanwezig zullen 
zijn. Locatie nader te bepalen.  

- 1 november: Open informatieavond  
- 9 november: Bewonersavond III met de heer Rietveld, locatie nader te bepalen 
- 14 november: OAR vergadering, locatie nader te bepalen (notuliste afwezig i.v.m. vakantie, 

Vattenfall neemt dit over) 
- 17 november aanleveren stukken/advies Stuurgroep over VKA  
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NOTE: Vattenfall benadrukt heel duidelijk dat er nog gesprekken gevoerd dienen te worden met 
direct omwonenden. 

 
8. Rondvraag 
- Aanvullende excursie naar een bestaand windpark gewenst?  

à Voor nu niet nodig. In de omgeving hebben zijn er al veel voorbeelden te zien. Met name 
de hoogte kan anders zijn en wellicht goed om daar een gevoel bij te krijgen.  

- Hoe staat het met de zienswijze NRD? 
à Deze is vorige keer aan bod gekomen. Deze zullen zo spoedig mogelijk worden besproken 
en gedeeld.  
 
 

Ac#elijst Omgevingsadviesraad Windpark Echteld – Lienden 
 
Datum Ac#e Deadline Ac#ehouder Status 

21 september Graag lijst met leden OAR kloppend 
maken met de daadwerkelijke leden 

23 oktober Vahenfall Voltooid op 23 
oktober* 

21 september Zorgen voor verwijzing op de website 
met een emailadres waar men stukken 

en vragen naartoe kan sturen 

23 oktober Vahenfall Voltooid op 23 
oktober* 

21 september Veel gestelde vragen lijst weer 
aanvullen/ updaten 

23 oktober Vahenfall Voltooid op 23 
oktober* 

21 september Plannen 2e avond ontwerpplajorm 
(opiniërende avond) 

23 oktober Bewoners / 
Vahenfall 

Voltooid op 23 
oktober* 

21 september Mailadressen van de bewoners delen 
met de heer Rietveld 

Z.s.m. Vahenfall Voltooid op 23 
oktober* 

21 september Sheets van de geluidsexpert die 
uitgedeeld zijn op de OAR avond van 30 

augustus graag doormailen 

23 oktober Vahenfall Voltooid op 23 
oktober* 

21 september Checken hoe ver de plannen zijn / wat 
de besluitvorming is over de verbreding 

van de A15 

23 oktober Provincie In behandeling 

21 september Aanvliegroute(s) Schiphol checken 23 oktober Provincie In behandeling 
23 oktober MER delen (inclusief behapbare tekst 

MER) 
Ruim voor 17 

november 
Vahenfall  

23 oktober Geluidscontourkaartje delen met de 
heer Rietveld 

Voor 1 
november 

Vahenfall  

23 oktober Namen OAR leden mogen naar buiten 
worden gebracht 

14 november Vahenfall  

23 oktober Exacte Duurzame energie doelstellingen 
worden opgezocht 

14 november Provincie  

23 oktober De kleine kaartjes uit de presentake van 
de heer Eggenkamp in groter formaat 

doorsturen ivm leesbaarheid 

1 november Jan Eggenkamp 
(Wiheveen+Bos) 

 

 

*Alle acties met status ‘voltooid’ worden bij de volgende vergadering van de actielijst gehaald. 


